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                                                                 Květen  2025 
 

 
        
 

 
Červen 2025 :  porady Praha-východ: 

 

Porada aktivu Praha-východ:            úterý 3. 6. 2025 od 15 hodin 
Jednání OV KSČM Praha-východ:    úterý 3. 6. 2025 od 16 hodin 

 

v zasedací místnosti 151, 3. patro, Praha, Politických vězňů 9. 

 
Soudružky a soudruzi, 

májové dny jsou tady. Opět slavíme 1. 
květen, abychom si připomněli, že naše 
základní práva a svobody tu nejsou od 
nepaměti, ale že je museli naši předci 
tvrdě vybojovat. Opět si také 
připomínáme, že není dobojováno, ale 
právě naopak – naše jistoty jsou rušeny   
a omezovány, naše práva se otřásají       
v základech a naše zem nám už  
v podstatě nepatří. Ani prezident, ani 
vláda již dávno naši nejsou, plní poslušně 
úkoly svých chlebodárců a jediné, co je 
skutečně zajímá, je další zbrojení  
a podpora Ukrajiny. Tomu všemu musíme 
na podzim říci jednoznačně Stačilo! 
      Náš okres podporoval na 1. máje akci 

v Praze, na Střeleckém ostrově v 10 hodin. 
Ale těch akcí bylo, samozřejmě, více – v sousedním Nymburce i v dalších 
okresních městech. Na Svátek práce navážou i oslavy 80. výročí osvobození od 
fašismu. Nezapomeňme na žádný pomníček a v duchu hesla „Ani pomník bez 
kytičky“ uctěme památku všech hrdinů, kteří padli při osvobozování naší vlasti. 
Hlavní pražské aktivity budou probíhat 9. května, ale ty naše začínají již dříve  
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a pokračují i v dalších dnech – teprve 11. 5. si 
připomeneme v kraji poslední bitvu na Slivici. 
     Již známe čela kandidátek za Stačilo!. V našem kraji 
je lídrem Jana Bobošíková (Stačilo!), dále Jan Klán 
(KSČM), pak Jaroslav Štefec (Stačilo!), profesionální 
hasič Jan Štěrba (SD – SN), Zdeněk Štefek (KSČM). 
Ostatně – jistě jste viděli tiskovou konferenci 31. 3. 2025, 
kde se lídři jednotlivých krajů představili… 
Volbám a přípravě na ně se věnovaly, samozřejmě,  
i naše orgány. 
29. března se konalo 14. jednání ÚV KSČM. Informace 
máte uvnitř čísla. Stejně jako výstupy ze Zastupitelstva 

Středočeského kraje. 
Jednal také 11. dubna VV ÚV KSČM. Bylo schváleno stanovisko VV ÚV KSČM 
k politické situaci „KSČM: Fašizace české společnosti pokračuje“. Aktuální 
politickou situaci shrnula tisková konference, kde byli představeni lídři. Byly 
projednány další návrhy na kandidátky od ostatních subjektů, zbytky mají 
poskládat týmy s lídrem a předsedou KV/členem VV ÚV KSČM. Rozjíždí se 
kampaň, připravují se billboardová a tištěná kampaň, budou menší tiskovky (od 
29. 4.). Nebudou asi krajské debaty, ale odborné. Máme 8 lídrů a 6 dvojek, 
mnoho bezpartijních jsou ale naši lidé. Během května proběhne oslovování 
našich bývalých zmocněnců pro volby, abychom je měli do konce května. 
Budou brzy A5 letáčky lídrů (20-30 tis/kraj) a pak letáčky první pětky. Billboardy 
se plánují na září, tištěné reklamy budou v zásadních médiích, řeší se vlaky  
a bannerová kampaň. Plakáty pro květen (po osvobození) nějaké budou, 
pozvánky na akce budou ve formátu – Konečná + lídr a „další kandidáti“ jen 
slovně. Bude petice ke zrušení kontraktu na F35 (již je). Aktualizován bude 
i web Stačilo!, program se bude zveřejňovat po částech. Schválili jsme účast na 
Volksstimmefestu 2025. 30.- 31. 8. I vyslání s. Krajči na Setkání evropských 
komunistických stran ve Francii 5.- 7. 5. Prodiskutovali jsme POZ celostranické 
konference 24. 5. 2025, budou dva bloky – stanovy a program. Podpořili jsme 
celostátní setkání mládeže - 30. 5. – 01. 6. 2025, Zlínský kraj, obec Zborovice. 
Projednali jsme teze k oslavám 1. máje a teze k oslavám 80. výročí osvobození 
Československa. Schválen byl předseda a další členové redakční rady e-
časopisu Alternativy. Předseda – RNDr. Václav Exner, CSc., Členové – Bc. Jan 
Klán, doc. PhDr. Vladimír Prorok, CSc., prof. Ing. Pavel Sirůček, PhD., Ing. Jan 
Zeman, CSc. V ekonomických otázkách bylo uvolněno 100.000,-  Kč na výrobu 
reklamních předmětů, avizovány příspěvky za krajské volby – ve Středočeském 
kraji – OV 4Q/2024 6.977,- Kč, 2025 27.907,- Kč, KV 323.260,- Kč za rok 2025 
na VF (a 80.815,- Kč za 4Q/2024). Řešena dohoda o poskytnutí zajištění dluhu 
formou zástavního práva k nemovitosti v Brně se Stačilo! (a související úvěr 30 
mil. Kč), v následném hlasování bylo i na ÚV KSČM podpořeno. 
      1. dubna se sešel i náš okresní výbor. Po informacích z vyšších orgánů, kdy 
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jsme schválili spolufinancování krajské kampaně proti zdražování veřejné 
dopravy (je i petice, budou i vylepené plochy na nádražích a letáčky) do 
15.000 Kč a po informaci ze Zastupitelstva Středočeského kraje jsme 
diskutovali stav organizací v Čelákovicích, Nehvizdech a Vyšehořovicích. 
Čelákovice mají 24 členů, podporují řad akcí, spolupracují s KČP. Nehvizdy mají 
3 členy a ve Vyšehořovicích je 1 člen. Debatovali jsme o přípravě celostranické 
květnové konference – náš delegát s. Štefek bude prosazovat při projednávání 
změn stanov současné zastoupení členů ÚV KSČM – tedy 1 člen na 1 okres. 
     Jako úspěšnou jsme ohodnotili akci k MDŽ v Brandýse – karafiáty se rozdaly 
během několik desítek minut. Dobrá byla i akce 15. 3.  v Čelákovicích. Ohledně 
májových aktivit budeme podporovat akci 1. 5. v Praze na Střeleckém ostrově 
(10h) a 9. 5. (18h) na Olšanských hřbitovech v Praze. 
     Schválili jsme vylepení společných plakátů vedle sebe k 1. 5. a 80. výročí 
osvobození Československa firmou Rengl a TS Čelákovice od 27. dubna  
i prostředky na májové věnce. Pak jsme připravovali květnový zpravodaj. 
 
Soudružky a soudruzi,  
horká fáze kampaně nás sice ještě čeká, ale i teď je horko více než kdy jindy. 
Bojí se nás. To je vidět v mediálních výstupech prorežimních novinářů. Nedejme 
se zavádějícími a lživými informacemi o Stačilo! znechutit. 
Krásný 1. máj, důstojné oslavy 80 let od našeho osvobození! 

 Zdeněk Štefek 
 
Pozvánky na květnové pietní akce 
 
Čtvrtek 8.5.2025  
Stará Boleslav – hřbitov   10:00 hod    
                                                                                                                                                                                                     
Čelákovice a okolí: 
15:00  Náměstí 5. května  Pomník padlým 
15:25  pomník obětem 2. světové války u TOSu 
15:40  pamětní deska obětem 2. světové války na Sokolovně 
15:50  pamětní deska Aloise Vašátka ve Vašátkově ulici 
16:10  pomník Maška a Austa u Labe 
16:25  pomník obětem 1. a 2. světové války na náměstí v Sedlčánkách před 
           školou 
16:40  pomník Rudé armády v parku u Labe 
17:20  pomník Rudé armády v parku Rudé armády v Záluží 
18:00  pomník obětem 2. světové války v parku v Nehvizdech 
18:15  pomník obětem parašutistů skupiny Anthropoid v Nehvizdech u hřbitova 
18:40  pomník obětem  2. světové války v Lázních Toušeň 
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Pátek 9. května 2025: 
Pietní akty v Praze   
10:00  Olšanské hřbitovy Centrální pohřebiště vojáků Rudé armády 
12.00  Náměstí Kinských  na místě odstraněného tanku č. 23, odtud přesun 
                                            účastníků na Klárov 
14.00  Klárov –  shromáždění účastníků pietního aktu, vzhledem k dostatečně 
velké ploše pro předpokládaný velký počet zúčastněných občanů 
Odtud přesun na Letnou, zde ukončení v 16:00 a přesun účastníků na 
Olšanské hřbitovy 
17:00  Olšanské hřbitovy-  Centrální pohřebiště vojáků Rudé armády, kde 
vyvrcholí pietní akce  slavnostního dne 

 

 

V našem okrese dále:  
Brandýs nad Labem – hřbitov 15:00 hod 
Klecany – hřbitov 15:00 hod 

Neděle 11.5.2025 

Památník Slivice, okres Příbram 14:00 – krajská vzpomínková akce KSČM za 
účasti KČP, LKŽ a dalších spolků – vzpomínka na poslední výstřely 2. světové 
války v Evropě (v sobotu 10.5. tam probíhá oficiální pietní akt a rekonstrukce 
poslední bitvy za účasti klubů vojenské historie) 
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Příprava oslav vítězství na fašismem 

  
V neděli 20. 4. proběhla tzv. 
koordinační schůzka ohledně 
příprav k 80. výročí 
osvobození naší vlasti od 
fašismu. S velkou radostí jsem 
byla jejím účastníkem. 
Pozvala mě Monika Hoření, 
redaktorka Naší pravdy. 
Konečně jsem na vlastní oči 
poznala hlavního koordinátora 
oslav, Richarda Štěpána. 
Dvacetiletý student  
z Českých Budějovic, šikovný 
kluk, který by mohl být mým 
vnukem, mě okouzlil natolik, 
že lituji, že jím není. Ten 
člověk je neskutečný, má tolik 
odvahy, klobouk dolů, fakt 
Richarde.   
     Bylo to setkání úžasných 
lidí. Pilovali jsme konečné 
úpravy transparentů. Dověděli 
jsme se, že na Klárově bude  

i legendární tank T-34, který se podařilo zapůjčit.  
A proto zvu všechny do Prahy na Klárov dne 9.5. ve 14:00!!!  
Více informací najdete na stránkách: www.1945osvobozeni.cz.  
Na schůzku jsem byla pozvaná proto, že jsem  spoluautorka kopie pomníku 
maršála Koněva (obraz z fotek, bude k vidění na Klárově), který byl svržen  
v roce 2020.  
Historie je jedním z mých koníčků, ale nejsem odborník. Na rozdíl od „naší 
mladé a krásné“ vím, kdo se zasloužil o svobodu naší země, a to byla RUDÁ 
ARMÁDA! Byl to 1. Ukrajinský pluk pod vedením maršála Ivana Stěpanoviče 
Koněva, který osvobodil Prahu. A ne, že se Praha osvobodila sama, jak tvrdí 
dnešní garnitura.  

Marie Šišáková 
 
1. máj v Praze 2025 
Dnes jsem se zúčastnil oslav 1. máje v Praze na Střeleckém ostrově s členem 
naší ZO KSČM Brandýs nad Labem s. Rudou Fojtíkem. Co mi to dalo? 
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Každopádně pocit, že podle odhadnutých účastníků, přibližně 450 osob  
a vystoupení řečníků, je šance uspět dobře ve volbách. Dalo mi to pocit, i podle 
účastníků z našeho okresu, 13 osob, že lidé, bez ohledu na stranickou 
příslušnost, chtějí žít na úrovni průměrných platů. Nakonec k  tomu byl i článek 
ve čtvrteční  Naší Pravdě. Člověk není méněcenný tvor. To pouze kapitalismus 
se z něj snaží udělat. Nakonec to byla i hlavní myšlenka řečníků. Co musím ale 
napsat, že jako negativní vidím dva hloučky provokatérů. Policie se chovala, 
jako když se jí to netýká. Zvláštní pozornost zaslouží i to, že na konci se hrála 
Internacionála. Myslím si však, že i v úvodu by neměla chybět ani Píseň práce. 
Přesto platí: „Možná jsme udělali malý krok, ale určitě ne poslední. Ať žije 
KSČM! Sláva Stačilo! 
                                               Stanislav Šrámek, člen OV KSČM Praha – východ 
 
Vážení občané, soudružky, soudruzi, 
připomínáme si v těchto dnech 80. výročí osvobození Československa od 
nadvlády fašismu. Díky Sovětskému svazu a dalším zemím jsme nebyli 
vyhubeni a mohli jsme obnovit Československo a později založit 
Československou socialistickou republiku. Je ale třeba zdůraznit, že tak 
jednoduché to zase nebylo. Na prvním místě si musíme říci, že to trvalo roky. 
Musíme si položit otázku - co dal fašismus světu? 
Válku a smrt. Sečteno od začátku 2. světové války: padlo na všech úrovních 
celkem přes 20 milionů lidí. Čísla nelžou. Jen u nás 360 tisíc občanů, v Evropě 
Angličanů 320 tisíc, občanů USA 325 tisíc, 400 tisíc Italů, 520 tisíc  Francouzů, 
1 milion 600 tisíc Jugoslávců, 6 milionů Poláků, 9 milionů 700 tisíc Němců, 
sovětských občanů přes 20 milionů. 
Nejsem historik, ale nedá mi to, abych se nezmínil o tom, kdo vlastně 
zabezpečil, že Hitler mohl plánovat ovládnutí světa. Byl to kapitalismus. Byli to 
nejbohatší lidé světa, kteří budovali kapitalismus a řídili se heslem – člověk, co 
to je? Nakonec, na stejném principu byla založena i EU. Socialismus, který 
vznikl po 2. světové válce nepotřebovali. Kapitalismus je prostě řád, který je 
nepřítel normálních lidí. 
Půlku života jsem prožil v socialismu a půlku v kapitalismu. Jednoznačně 
vyplývá, že lidem se v socialismu žilo lépe. My - jako Stačilo, jako KSČM 
musíme bojovat. Lidé to od nás očekávají. 
Soudružky a soudruzi, připomenu na závěr, že každý rok připomínáme 
památníky na obou hřbitovech na území města Brandýs nad Labem-Stará 
Boleslav a v nejbližším okolí. Pokládáme květiny v Popovicích, Přezleticích, 
Jenštejně, u p. Málka u kasáren ve Staré Boleslavi. 
Dovolte mi, abych vyslovil přesvědčení, že Stačilo uspěje v letošních volbách    
a postaví se do čela levice. 
Ať žije Stačilo. Sláva socialismu. 

Stanislav Šrámek  
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Lídři Stačilo! 

 
Lídři kandidátky Stačilo! v jednotlivých krajích 
Kraj Jihočeský               Judr. Jana Turoňová, právnička a mediátorka, členka 
                                       vedení spolku Svatopluk, zastupitelka Jihočeského  
                                       kraje, 3 děti. V r.2019 vstoupila do ČSSD, za kontakty  
                                       s KSČM byla v VI.2023 vyloučena. 
Kraj  Jihomoravský         Daniel Sterzik, známý jako bloger Vidlák, předseda 

 hnutí Stačilo!, podporovatel tradičního venkovského                                         
života, český zemědělec,  který narodil 17. března 1981 
v Sokolově. Vystudoval střední stavební a průmyslovou 
školu, je ženatý a má pět dětí. Od roku 2017 vystupuje 
na sociálních sítích pod přezdívkou „Vidlák“. První 
snaha vstupu do politiky u Sterzika proběhla 
v komunálních volbách 2022, kde se mu mandát získat 
nepodařilo. V říjnu roku 2023 založil koalici Stačilo!  
a v březnu 2025 se stal předsedou. Prvním 
místopředsedou je europoslanec a bývalý pirátský 
expert na zdravotnictví Ondřej Dostál. 

Kraj Karlovarský            Pavel Navrátil, žil mnoho let v zahraničí, působí  
                                      v Německu v oblasti dopravy a strojírenství, je aktivní 
                                      v oblasti pěstounské péče, věnuje se ochraně přírody 
Kraj Královéhradecký    Dr. Ing. Michal Klusáček –  předseda ČSNS, letecký 
                                      konstruktér, autor desítek patentových přihlášek, tatínek 
                                      mnoha dětí 
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Kraj Liberecký               Bc. Stanislav Mackovík, MBA  - záchranář a ředitel 
                                      letecké záchranné služby, v r.2013 poslanec 
                                      Parlamentu ČR, miluje sportovní létání a fotografování 
Kraj Olomoucký            Bc. Vladimír Urbánek, Dis. – sociální pracovník, 
                                      odborář, zastupitel Olomouckého kraje, fyzioterapeut  
                                      a sportovec, 47 let, ženatý 2 děti 
Kraj Pardubice              Roman Roun, marketingový expert a tiskový mluvčí 
                                      KSČM, lektor zdravotně a sociálně znevýhodněných 
                                      dětí, působil v showbyznysu jako manažer VIP umělců 
Kraj Plzeňský                Bc. Vítek Prokop – student politologie a mezinárodních 
                                      vztahů, publikuje v různých levicových periodikách, rád 
                                      čte Harukiho Mukaramiho 
Hlavní město Praha       Mgr. Petra Prokšanová, KSČM,  doktorandka v oboru 
                                      historická sociologie, věnuje se tématu přepisování  
                                      dějin, antifašistická aktivistka, maminka 2 holčiček 
Kraj Středočeský           Ing. Jana Bobošíková, 60 let, podnikatelka a 
                                      moderátorka internetové platformy „Aby bylo jasno“, 
                                      2004-9 nezávislá poslankyně EP, čestná  prezidentka 
                                      spolku Lidice Memory, prezidentka Institutu Svobody a 
                                      demokracie.  
Kraj Ústecký                 Jaroslav Komínek, KSČM – bývalý voják z povolání, 
                                      dnes expert na dopravu, učitel autoškoly, čestný dárce  
                                      krve, zastupitel Ústeckého kraje a Chomutova, 4 děti 
Kraj Vysočina                Bc.Otakar Březina, 24 let sloužil u Policie ČR, starosta  
                                      obce Kozojídky, bojuje proti zneužití názvu Starostové  
                                      hnutím STAN 
Kraj Zlínský                    Ing. Marie Pěnčíková, KSČM, místopředsedkyně 
                                       KSČM, zastupitelka Zlínského kraje, od r.2013 byla 2  
                                       období poslankyní Parlamentu ČR, dobrovolná hasička 
Kraj Moravskoslezský    Ing. Kateřina Konečná, KSČM, předsedkyně 
                                       KSČM, poslankyně EP, 
                                       lídr hnutí Stačilo! 
Patron hnutí: Petr Drulák 
 
Pořadí prvních 5 jmen hnutí STAČILO! pro Středočeský kraj: 

 

1. Jana Bobošíková (Stačilo!) 
2. Jan Klán (KSČM) 
3. Jaroslav Štefec (Stačilo!) 
4. Martin Štěrba (SD – SN) 
5. Zdeněk Štefek (KSČM) 
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 Z 4. Zastupitelstva Středočeského kraje 

V pondělí 31. března se konalo 4. Zastupitelstvo 
Středočeského kraje. Na programu mělo přes 130 
bodů. Přítomno bylo na začátku 63 zastupitelů z 65 
(pak 64). Po formálních bodech se schvaloval 
program. Doplněny byly změny ve složení výborů, 
dále byla do programu zařazena i petice občanů proti 
umístění vojáků USA v našem kraji, chtěli jsme 
předřadit na začátek, aby občané a členové 
petičního výboru nečekali do konce jednání, ale to 
neprošlo (podpořeno jen 8 hlasy, zejm. za Stačilo! a 
SPD). 
Změny ve výborech byly podpořeny napříč 
zastupiteli, ANO doplnilo i chybějící členy ve 

výborech za ANO. Podpořena byla i vyrovnávací platba Středočeskému 
inovačnímu centru do 10 mil. Kč (přesun ze startupů k investicím). 
Pak se projednával dar 3 miliony Kč neziskové organizaci Team 4 Ukraine, z. s. 
na podporu Ukrajiny. Navrhli jsme ony prostředky věnovat Českému červenému 
kříži, který má Fond humanity ČČK a zásadu neutrality. Náš protinávrh získal 30 
hlasů, neprošel.  
Poskytli jsme 1,2 mil. Kč Asociaci krajů i 2,5 mil. Kč Potravinové bance Praha  
a Středočeský kraj. Prošel i aktualizovaný zásobník projektů a zásobník 
investic. 
Delší debata byla u rozdělení přebytku, kde se nově rozděluje 1,8 mld. Kč. 
Stačilo! navrhlo dát 40 mil. Kč na Fond podpory obecního bydlení, 10 mil. Kč na 
Fond podpory primární péče, tedy na podporu ordinací a 50 mil. Kč na účelovou 
rezervu – jízdné ve veřejné dopravě, kde vedení kraje připravuje zdražení od 
ledna až o 30%. Pro návrhy bylo ale jen 31, 31 a 31 zastupitelů. 
ANO navrhlo dát 7,5 mil. Kč na podporu Sportovních center mládeže a 3 mil. Kč 
na navýšení podpory regionálních funkcí divadel. Také chtělo dát 40 mil. Kč na 
obnovu projektu Středočeského jízdného. Pro návrhy ale hlasovalo jen 31, 31 a 
31 zastupitelů. Koalice si prohlasovala 33 hlasy původní návrh. 
Poskytli jsme dotace z Fondu cyklistické infrastruktury, podpořili smlouvy 
s městy na 2 úseky cyklostezky Greenway Jizera, schválili i dotaci obci 
Samopše na lávku a vytvoření stezky pro pěší a cyklisty. Podpořili jsme dodatky 
zřizovacích listin KSUS a IDSK (odpis projektových příprav nedokončených 
projektů kapitoly Doprava. Podpořena byla změna charakteru prostředků  
u projektu II/118 Kladno, oprava mostu přes Huťskou silnici. Vyhlášen byl Fond 
pro homogenizaci krajské dopravní infrastruktury, podpořena byla metodika pro 
majetkoprávní vypořádání historických zátěží pod silnicemi i ručitelský závazek 
SFDI (511 mil. Kč). 
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V sociálních otázkách se řešil bezúplatný převod majetku kraje na Domov 
seniorů Vojkov v hodnotě 3 mil. Kč, i převod prostředků na Sociální služby 
Kralupy nad Vltavou, původní žádost byla špatně vyplněná. Aktualizována byla 
síť sociálních služeb. Vypomohli jsme 6,5 mil. Kč návratné pomoci na 
předfinancování nových kapacit Národnímu ústavu pro autismus. Změnili jsme 
zřizovací listiny Domova Buda, Domova v Zahradách Zdice i Domova Svatý 
Jan. Podána byla informace o ukončení činnosti organizace Rybka – sloučí se 
s Vyšším Hrádkem. 
Ve školství jsme schválili dotace na chod krajských a obecních škol i rozpis 
neinvestičních výdajů hrazených ze státního rozpočtu školám. Dodatkem 1 
jsme podpořili dotaci na opravu Sportovního areálu u gymnázia v Kladně. 
Probírala se výroční zpráva o stravu a rozvoji vzdělávací soustavy v kraji za rok 
2023/2024, která ukazuje alarmující demografická fakta v blízké budoucnosti  
i nedostatek technických škol či pedagicko-psychologických poraden. Převáděl 
se movitý majetek ze ZUŠ Votice, měnily se zřizovačky řady škol. Podpořeno 
bylo 28 sportovních center mládeže v 19 sportech částkou 37,5 mil. Kč. 
Z regionálního rozvoje jsme schvalovali 15.-18. aktualizaci zásad územního 
rozvoje, zásady tvorby fondů, Fond návratných finančních zdrojů, Fond podpory 
včasné přípravy projektů, Infrastrukturní fond – podpora rozvoje základních 
škol. Poskytli jsme krajské Místní akční skupině 2 mil. Kč. 
Z kultury a cestovního ruchu jsme schválili 12 milionů na dotační program na 
podporu rozvoje doprovodné infrastruktury v cestovním ruchu, cca 10 mil. na 
regionální funkce knihoven včetně dalšího navýšení zejm. na růst mezd, 
podpořili jsme změnu zřizovacích listin Oblastního muzea Praha-východ. 
Schválili jsme upravený program rozvoje cestovního ruchu 2024-2030.  
Z životního prostředí byly podpořeny dary obcím ve výši 3,6 mil. Kč na výsadbu 
stromů i 6,3 mil. Kč na kofinancování - podporu biodiverzity v městských 
oblastech. Podpořeny byly i změny v Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací 
kraje, diskutována byla zpráva o plnění cílů Plánu odpadového hospodářství za 
2022-2023. Poskytli jsme 35 tis. Kč na sanaci z havarijního fondu ropné havárie 
na břehu Vltavy v Husinci. 
Ze zdravotnictví jsme poskytli 45 mil. Kč na lékařskou pohotovostní službu, na 
záchytky v Kladně, Boleslavi a Příbrami šlo 6 mil. Kč. Do nemocnice v Příbrami 
půjde investiční dotace 90 mil. Kč na robotický operační systém. Schváleno 
bylo i kofinancování vzniku urgentního příjmu v Kolíně (rok 2025 100 mil, rok 
2026 400 mil a rok 2027 400 mil. Kč). Podána byla i informace o ukončení 
činnosti Dětského centra Milovice (sloučena s Domovem pod lípou). Převedeny 
byly kvůli zpoždění dokumentace prostředky alokované na výstavbu základny 
ZZS v Benešově a na rekonstrukci pavilonu L v Mladé Boleslavi. 
Z majetku bylo schváleno 28 bezúplatných nabytí a převodů, 9 vzájemných 
darování a směn, 3 úplatné převody, 8 úplatných nabytí a 10 dalších 
majetkových bodů. 
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Z bezpečnosti byl schválen program v rozsahu 82 mil. Kč na podporu 
dobrovolných hasičů a složek IZS. 
V Různém byly podpořeny plány práce výborů (dopravní, sociálních věcí, pro 
tělovýchovu a sport, pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost a pro finanční 
výbor), taky volby přísedících soudů. 
Ve zprávě o činnosti Rady jsme se ptali na individuální dotaci 1 mil. Kč 
Topolánkově firmě Jagello 2000, kterou schválila Rada 13. března. Den 
otevřených dveří v Čáslavi vedení kraje ale podporuje. 
V Diskusi jsme řešili i problémy v dopravě, kdy nefunguje komunikace IDSK 
s občany tak, jak má. Prý to bude v dubnu. 
Projednávala se petice proti základnám USA v ČR, návrh petentů i Stačilo! 
odmítnout přítomnost cizích vojáků nebyl přijat, naopak koalice prosadila 33 
hlasy usnesení podporující nesouhlas s peticí. 

Zdeněk Štefek 
 
Nové byty či ordinace ve Středočeském kraji nedohlednu? 
Zastupitelstvo Středočeského kraje 31. 3. opět ukázalo „válec“ vládnoucí 
koalice STAN a SPOLU, který se nerozpakoval zlikvidovat jakýkoliv opoziční 
pokus o zlepšení klíčových služeb v kraji. 
Při rozdělování přebytku neprošel návrh Stačilo! poskytnout 40 milionů korun na 
podporu bytové výstavby (kraj má přece dle pana Skopečka nově možnost 
poskytnout až 250 tisíc Kč na projektovou dokumentaci), neprošel návrh mít 
startovacích 10 milionů na nově vytvořený program podpory primární péče, tedy 
ordinací praktických, dětských či zubních. Neprošlo ani 50 milionů na jízdné ve 
veřejné dopravě, aby se nemuselo zdražovat, natož námi podporovaný návrh 
ANO - 40 milionů Kč na obnovu projektu Středočeského jízdného, který by 
zlevnil jízdné alespoň pro některé cílové skupiny.  
Problém ale nebyl s třímilionovou dotací pro spolek Team 4 Ukraine (protinávrh 
Stačilo! věnovat na humanitární účely ony prostředky Českému červenému kříži 
neprošel), ani s milionem pro Topolánkovo Jagello 2000, natož s navýšením 
podpory pro neziskovku Post bellum.  Že pak koalice odmítla i petici proti 
základnám USA ve Středočeském kraji, v Čáslavi a Staré Boleslavi, včetně 
obav občanů z bezpečnostních, ekologických, hygienických a ekonomických 
dopadů tohoto kroku, to je v tom kontextu asi jasné. 
A tak se v dubnu dle mé interpelace možná dočkáme snad již funkčního 
systému odpovídání provozovatele integrované dopravy na dotazy a stížnosti 
občanů. Bude to třeba, zejména, až se po zdražení veřejné dopravy přesunou 
další cestující do aut na již tak přetížené silnice a ucpe se i ta doprava 
veřejná… Když k tomu přidáte očekávaný demografický vývoj a související 
nedostatky služeb i v oblasti školství, zdravotnictví, sociálních věcí, čekají nás 
pěkné časy… Nebo tomu řekneme Stačilo!? 

Zdeněk Štefek 
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Bez obalu 17/2025 SPECIÁL 
 
»Demokrat« Volodymyr Zelenskyj pod lupou 

Americký prezident Donald Trump v minulých dnech 
znovu zopakoval, že jednání s ukrajinským prezidentem 
Volodymyrem Zelenským je náročnější než jednání  
s Vladimirem Putinem. Není to poprvé, co se ve veřejném 
prostoru objevil názor, že to je právě ukrajinský prezident, 
který svým zatvrzelým postojem brání konstruktivním 
debatám, jež by mohly vést k ukončení války. Nejen proto 
jsem v únoru v debatě s Vítem Rakušanem na CNN 
PrimaNews konstatovala, že pro mě prezident Zelenskyj 
není ryzí demokrat a zcela nekritický postoj Západu vůči 
jeho osobě na rozdíl od většiny mainstreamu a taky 

našich vládních zástupců nesdílím. Každý takový názor však spouští mediální 
vřavu v podání těch, kterým vyhovuje současný stav, kdy  
v našem státním rozpočtu nezbývají peníze na nic jiného než na zbrojení. A tak 
jsem se k 11. výročí požáru v Domě odborů v Oděse, který vzplál 2. května 
2014, rozhodla natočit video, které Zelenského ukazuje v trochu jiném světle, 
než jaké na něj vrhá mainstream. Mé pochyby o Zelenského demokratických 
hodnotách mají kořeny ještě dávno před tím, než v roce 2019 nastoupil do 
prezidentského úřadu. V té době ještě herce Volodymyra Zelenského v roce 
vynesla do ukrajinského prezidentského křesla vlna hněvu veřejnosti, která 
tehdy protestovala proti politické situaci, včetně předchozích vůdců, kteří 
využívali zahraniční společnosti k ukrytí svého majetku. Dokumenty Pandora 
Papers v roce 2021 však později odhalily, že i Zelenskyj a jeho nejbližší okolí 
měli v té době vlastní síť offshorových společností. Z dokumentů vyplývá, že 
Zelenskyj a jeho partneři v televizní produkční společnosti Kvartal 95 vytvořili od 
roku 2012 síť offshorových firem. Tehdy společnost začala pravidelně vytvářet 
obsah pro televizní stanice vlastněné Ihorem Kolomojským, oligarchou, který 
čelí obvinění z mnohamiliardových podvodů. Dvě z těchto offshorových firem 
Zelenského společníci využili k nákupu tří prvotřídních nemovitostí v centru 
Londýna za v přepočtu 66, 48 a 45 milionů korun. Celkem tedy astronomických 
159 milionů korun. A po vstupu do politiky se pak přehlídka Zelenského 
pochybných praktik rozjela naplno. Třeba když v únoru 2021 nechal přerušit 
vysílání stanic 112, NewsOne a ZIK, částečně vlastněných Tarasem Kazakem, 
představitelem tou dobou největší opoziční síly, aby umlčel ty, co by si snad 
dovolili jeho režim kritizovat. Asi podobná demokratická praxe, jakou jsme 
pozorovali nedávno u nás s vypínáním webů a zřízením funkce pro Foltýna. 
Demokrati totiž milují, když se smí hlásat pouze jeden správný, a to provládní 
názor. Jak u nás, tak i na Ukrajině. V roce 2022 pak, ještě před únorovým 
vojenským konfliktem, některá ukrajinská opoziční média uvedla, že čelí 
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politickému tlaku ze strany Zelenského vlády. Konkrétně Volodymyr Mželskij, 
který řídil jednu z nejstarších ukrajinských televizních stanic, 5. kanál. Tu dříve 
vlastnil také bývalý prezident Porošenko, který své mediální podíly prodal na 
základě ukrajinského zákona z roku 2021. Mželskij prohlásil, že vláda pojala 
podezření o tom, že byl prodej 5. kanálu falešný a Porošenko stanici stále 
ovládá. Mželský pak uvedl, že v redakci 5. kanálu důsledně pociťovali tlak ze 
strany institucí, jako je regulátor vysílání, a byly na ně podávány četné žaloby 
ze strany současných i bývalých poslanců parlamentu. Likvidace názorových  
i politických oponentů tak v podání Zelenského probíhala kontinuálně, cíleně  
a systematicky. 
Zhruba ve stejné době, v lednu 2022, se Porošenko vrátil do vlasti, kde byl vzat 
do vazby na základě obvinění z nákupu uhlí z Ruska, která označoval za 
vykonstruovaná lidmi z okolí Zelenského. Administrativa Zelenského se od 
vyšetřování distancovala a uvedla, že prokuratura a soudy jsou nezávislé. Jak 
jinak. 
Ukrajinistka Lenka Víchová však v té době označila kauzu za absurdní. »Jedná 
se o dodávky uhlí z let 2014 a 2015. V té době, když byla rusko-ukrajinská 
válka na začátku, bylo více než devadesát procent ukrajinských tepláren 
závislých na speciálním druhu uhlí – antracitu. Ten se těžil na území, které v té 
době už fakticky okupovala Ruská federace. A ukrajinská vláda stála před 
rozhodnutím, odkud ho dovážet a nakupovat,« řekla v Horizontu ČT24. Ukrajina 
podle ní měla několik možností. »Mohla jej nakupovat v JAR – to se ukázalo 
jako nekvalitní, nevyhovující. Porošenko k tomu ještě tvrdí, že dokonce mělo být 
nakupováno přes offshore společnosti. Nebo mohla nakupovat toto uhlí u 
Ruské federace…,« dodala. Mimochodem víte, kde to uhlí Ukrajina kupuje 
dnes? No přece v Rusku. Zatímco asociální papaláši Fialovy vlády se tady 
chlubí, že jsme Rusku zasadili zničující úder tím, že od něj neodebíráme ropu, 
tak Ukrajina dodnes nakupuje některé suroviny v Ruské federaci. Je to také 
ukázkový případ dvojího metru, který Zelenskyj aplikuje na sebe a na své 
politické soky. Pěkně po demokraticku, no ne? 
V březnu 2022 pak Zelenskyj pozastavil činnost jedenácti ukrajinským 
politickým stranám kvůli jejich vazbám na Rusko. Většina postižených stran byla 
menší, ale například opoziční Platforma pro život měla ve 450 členném 
ukrajinském parlamentu 44 křesel. Nejdemokratičtější prezident moderní 
Ukrajiny učinil další krok směrem k západním ideálům demokracie. 
Rozhodnutím Rady národní obrany a bezpečnosti zcela zakázal jakoukoli 
činnost opozičních stran na Ukrajině. Asi nejsou potřeba. Po médiích tak došlo 
zcela logicky i na politické strany. Mimochodem zcela bezprecedentní je 
perzekuce členů zakázané Komunistické strany Ukrajiny, kteří zažívají doslova 
teror ze strany ukrajinského režimu. Ale posuňme se do prosince roku 2022, 
kdy Zelenskyj podepsal kontroverzní zákon, který rozšiřuje pravomoci vlády 
regulovat mediální skupiny a novináře v zemi. Zákon podepsal navzdory 
námitkám mediálních svazů a organizací na ochranu svobody tisku, které 



14 
 

varovaly, že bude mít mrazivý účinek na svobodu slova. Podle nového zákona 
má Národní rada pro televizní a rozhlasové vysílání, jejíž členy jmenuje 
prezidentova administrativa a poslanci parlamentu, širší pravomoci nad 
ukrajinskými mediálními organizacemi a novináři. Protestoval proti tomu 
například Národní svaz novinářů Ukrajiny. Bezpečnostní služba Ukrajiny, tzv. 
SBU, také zadržela řadu názorových vůdců a novinářů, kteří před válkou 
vystoupili v médiích s kritikou vlády. Všichni byli obviněni z podpory proruského 
postoje, vlastizrady, špionáže, propagandy atd. V únoru až březnu 2022 byla na 
základě obvinění z vlastizrady zadržena řada známých blogerů a novinářů  
a umístěna do vazebních věznic. Byli mezi nimi Dmitrij Džangirov, Jan Taksjur, 
Dmitrij Marunič, Michail Pogrebinskij, Jurij Tkačov a další. Důvodem jejich 
zadržení přitom nebyla žádná zrada, ale strach úřadů z jejich veřejného 
politického postoje, který se neshodoval s oficiální linií vlády. V březnu 2022 
beze stopy zmizel historik Alexandr Karevin, známý svými politickými aktivitami, 
poté, co jeho dům navštívili příslušníci SBU. Karevin opakovaně ostře kritizoval 
kroky ukrajinských úřadů v oblasti humanitních věd, jazykové politiky a politiky 
historické paměti. V březnu 2022 byla v Kyjevě zadržena a umístěna do 
vyšetřovací vazby Olena Berežnaja, právnička a aktivistka za lidská práva, 
známá svými antifašistickými postoji, a to na základě podezření podle článku 
111 trestního zákoníku, tedy pro velezradu. Jen několik měsíců předtím,  
v prosinci 2021, hovořila v Radě bezpečnosti OSN o bezpráví na Ukrajině. Dne 
3. března 2022 zadržela SBU v Kyjevě levicové aktivisty a antifašisty bratry 
Alexandra a Michaila Kononovičovi na základě obvinění z porušení článku 109 
ukrajinského trestního zákoníku (»akce zaměřené na násilnou změnu ústavního 
pořádku nebo převzetí státní moci«). Do konce roku 2022 byli umístěni do 
vyšetřovací vazby, kde byli biti a mučeni a byla jim odepřena včasná lékařská 
pomoc. Dodnes jsou v domácím vězení, je jim znemožněno pracovat 
a neproběhl řádný soud. V květnu pak 2022 zadržela SBU v Dněpru bratra 
bývalého prezidentského kandidáta Olega Careva, občana Ukrajiny Michaila 
Careva, na základě obvinění z »destabilizace společensko- politické situace  
v regionu«. V důsledku toho byl v prosinci 2022 odsouzen k pěti letům vězení 
na základě obvinění z terorismu. A můžeme klidně pokračovat... 
Dne 7. března 2022 v Severodoněcku beze stopy zmizelo šest aktivistů 
opoziční organizace Patrioti pro život. V květnu 2022 jeden z vůdců 
neonacistického praporu Azov Maxim Zhorin zveřejnil na internetu fotografii 
jejich mrtvých těl a tvrdil, že »byli popraveni« a že jejich vražda souvisela  
s jejich politickými názory a byla provedena polovojenskými strukturami. Dne 
12. ledna 2023 byl zadržen a umístěn do vyšetřovací vazby Sergej Titov, 
obyvatel města Belaja Cerkov, poloslepý a postižený člověk s duševní 
chorobou. Byl prohlášen za »sabotéra«. Dne 2. března 2023 bylo oznámeno, že 
ve vyšetřovací vazbě zemřel. Za šíření politického obsahu na internetu, který 
úřady považovaly za zakázaný, byly na dnešní Ukrajině stíhány již stovky 
obyčejných lidí. Úřady přísně kontrolují informační prostor Ukrajiny včetně 
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internetu. Jakékoli osobní zveřejnění občanů o chybách na frontě, o korupci 
mezi úřady a v armádě a o lžích úředníků je prohlášeno za trestný čin. Takové 
osoby, stejně jako blogeři a správci kanálů na telegramu, jsou vystaveni šikaně 
ze strany policie a Bezpečnostní služby. Často proto, že informovali o pravdě, 
která se však ukrajinskému »demokratickému« režimu zkrátka nehodila. V září 
2023 pak Zelenského čistky ještě přitvrdily. Ve vazbě skončil kvůli obvinění  
z podvodu a praní špinavých peněz jeho bývalý šéf, již zmíněný oligarcha 
Kolomojský. Ten byl mimo jiné vlastníkem televizního kanálu 1+1, na němž 
Zelenskyj vystupoval v seriálu Sluha národa, 
který pak dal jméno i jeho politické straně. I po zvolení prezidentem v roce 2019 
zůstával Zelenskyj s Kolomojským v úzkém kontaktu. Za tehdy již stíhaným 
oligarchou létal do švýcarského a izraelského exilu. Porošenko, který oligarchu 
už v roce 2015 zbavil postu dněpropetrovského gubernátora, Zelenského přímo 
označoval za Kolomojského loutku. No a letos v únoru se Zelenskyj rozhodl 
uvalit další sankce na svého předchůdce a dlouholetého politického rivala 
Porošenka. Tento tah přišel po tlaku Američanů i Rusů na uspořádání voleb na 
Ukrajině. Sám Porošenko, který by se volebního klání zúčastnil, sankce označil 
za »politicky motivované« a »protiústavní«. Zelenskyj naopak za ochranu 
suverenity i obnovu spravedlnosti. 
Tak co, pořád vám Zelenskyj přijde jako ukázkový příklad demokrata? 
 
Odkaz na aktuální video naleznete zde: 
https://www.youtube.com/watch?v=67LjA7LIlas 

Kateřina Konečná  
 
 
Informace z 14. jednání ÚV KSČM 
 
29. března 2025 se konalo 14. zasedání ÚV KSČM. Na programu bylo Úvodní 
slovo předsedkyně ÚV KSČM, Stanovisko k aktuální politické situaci, Informace 
o kandidátech KSČM na kandidátkách „STAČILO!“, Stanovisko OV KSČM 
Praha 10. 
     Ve 2. bloku: Návrh nezbytných změn Stanov KSČM, Návrh aktualizace 
dlouhodobého programu strany, Informace o stavu ČZ k 31. 12. 2024. 
     Ve 3. bloku: Aktuální ekonomické záležitosti - Vyhodnocení hospodaření 
organizační jednotky ÚV KSČM za rok 2024, Výroční finanční zpráva KSČM za 
rok 2024, Stanovisko ÚRK k Vyhodnocení hospodaření organizační jednotky 
ÚV KSČM za rok 2024 a Výroční finanční zprávě KSČM za rok 2024, Informace 
o situaci a.s. Futura. 
     Ve 4. bloku: Přehled aktuálních úkolů z jednání VV ÚV KSČM a ÚV KSČM, 
Personální změna v Hospodářské radě ÚV KSČM, Personální doplnění Komise 
vnitrostranické práce ÚV KSČM, Personální doplnění Ideologické komise ÚV 
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KSČM, personální změny v komisi žen ÚV KŠCM. 
     A také bod Různé. 
Bylo vypuštěno stanovisko, protože v pondělí 31.3.2025 je tisková konference 
Stačilo! 
Potvrzeni byli noví členové ÚV KSČM, zvolen byl nový člen VV ÚV KSČM za 
Liberecký kraj s. Chot. 
     Předsedkyně ÚV KSČM Kateřina Konečná ve svém úvodním vystoupení 
kritizovala únik informací z jednání orgánů strany. V pondělí bude tisková 
konference Stačilo!, která bude jiná, než jak jsme byli zvyklí. Investovali jsme 
hodně času do tvorby kandidátek a programu. Jednalo se s mnohými, od ČSSD 
až po Švýcarskou demokracii. Nejsložitější bylo jednání se Socdem – vznikly 2 
vyjednávací týmy. Ale Maláčová pak jednání sama ukončila – neuhnuli jsme 
z programu (referendum, inkluze, neziskovky,…). 
     Povedlo se sestavit kandidátky, kde máme 2 místa v každém kraji v první 
pětce. Členové VV ÚV a předseda byli informováni o první pětce. Můžeme to 
buď vzít na vědomí nebo odmítnout. Kolik peněz vloží KSČM do kampaně? 
Rovnou nulu. Ještě jednou s.Konečná zdůraznila, že není předsedkyní Stačilo!, 
protože je členkou KSČM, tedy jiné strany. 
Ale nefunguje komunikace. Dnes (sobota 29.3.2025) je poslední možnost 
revokovat usnesení z listopadu, pokud nebudeme chtít kandidovat pod Stačilo! 
Pokud ano, musíme si věřit. 
     V pestré diskusi (v které jsem nebyl jako předseda návrhové komise)  bylo 
ale směřování KSČM potvrzeno. 
Byly předloženy seznamy kandidátů KSČM na kandidátkách Stačilo!  
v jednotlivých krajích.  
Probrali jsme stav členské základny – je nás 16 843 členek a členů, tj. o 1 464 
méně než před rokem. Za rok 2024 bylo přijato 117 členů. 
     Diskutovalo se o podkladových materiálech na celostranickou konferenci:  
o návrhu změny stanov i dlouhodobému programu. Je důležité, že při hlasování 
neprošel návrh doporučit delegátům snížit počet členů ÚV KSČM – mimořádný 
VV ÚV KSČM totiž toto doporučil a doporučil i variantu 1. Naopak prošlo 
doporučení sloučit revizní a rozhodčí komise. 
     V ekonomických bodech byly upraveny fondy strany, aby zohledňovaly 
aktuální ekonomickou situaci. Rozpočet OJ ÚV KSČM byl plánován se ztrátou 
24,8 mil. Kč, podařilo se ale ztrátu snížit na 16,3 mil. Kč. Výnosy byly na 132%, 
náklady 115%. 
     Celá KSČM měla plánovanou ztrátu 28,2 mil. Kč. Výnosová část byla 
splněna na 132%, nákladová na 119%. Výsledek hospodaření – ztráta byla  
o 9,3 mil Kč nižší, než bylo rozpočtováno a dosáhla 19,5 mil. Kč. Liší se okresy 
dle vlastních zdrojů, dle členských příspěvků. 
Úkoly z ÚV KSČM jsou shrnuty v usnesení. 
                                                                                                        Zdeněk Štefek 
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Z usnesení 14. zasedání ÚV KSČM 29. 3. 2025 
 
I. Schvaluje 
Zrušení Zajišťovacího fondu KSČM a převedení zůstatku finančních prostředků 
na bankovním účtu na mzdový účet KSČM 
Aktualizaci Fondu oprav a investic KSČM 
Aktualizaci Kritérií pro poskytování dotací a půjček na hlavní a hospodářskou 
činnost z Fondu oprav pro územní organizační jednotky KSČM 
Ekonomické materiály za rok 2024 
Uzavření nájemní smlouvy se statutárním městem Hradec Králové na část 
parcely č. 905/24 v k.ú. Pražské Předměstí o výměře 9 m2 na 5 let za částku 
5 000, - Kč za celou dobu nájmu z důvodu modernizace trati Hradec Králové –     
Pardubice – Chrudim. 
Prodej 4 garáží městu Rychnov nad Kněžnou za účelem jejich demolice za 
odhadní cenu 2 170 000, Kč. 
Prodej budovy OV KSČM Třebíč za kupní cenu 3, 3. mil. Kč.  
 
II. Bere na vědomí 
Materiál „Návrh aktualizace dlouhodobého programu KSČM“ 
Materiál „Návrh nezbytných změn Stanov KSCM“ 
Informace o kandidátkách a kandidátech KSČM na kandidátních listinách  
 politického hnutí „STAČILO!“ 

 
III. Potvrzuje nové členy a členky ÚV KSČM 

IV. Uvolňuje z členství v komisích členy a členky 
V. Volí 
S. Hanu Dolečkovou členkou Komise žen za Zlínský kraj; 
S. Václava Větrovce členem Ideologické komise ÚV KSČM za Liberecký kraj; 
S. Michala Kostku členem Ideologické komise ÚV KSČM za Zlínský kraj; 
S. Miroslava Sourala členem Hospodářské rady ÚV KSČM za Karlovarský kraj 
S. Antonína Kuboše členem Komise vnitrostranické práce ÚV KSČM za 
Moravskoslezský kraj 
S. Václava Větrovce členem VV ÚV KSČM za Liberecký kraj  
 
VI. Doporučuje 
Delegátům celostranické konference zabývat se zejména následujícími   
úpravami ve Stanovách KSČM: 
čl. 36, 40 – hlasování per rollam 
čl. 59 b) – návrhy do orgánů, komisí a pro volby do zastupitelských orgánů 
čl. 62 e), 66 c) – umisťování kandidátů KSČM na jiných kandidátních listinách   
a utváření koaličních listin 
čl. 69 c) – volba členů ÚV KSČM  
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čl. 77 – 81 – revizní a rozhodčí komise (ÚV KSČM je doporučuje sloučit).  
čl. 86 – 89 – doplnění bodů, týkajících se hospodaření 
Zapracovat další podněty z Krajské konference KSČM Jihomoravského kraje 
Zapracovat další podněty z Okresní konference KSČM Šumperk 
 
VII. Ukládá 
předložit materiál „Návrh aktualizace dlouhodobého programu 
KSČM“ dopracovaný o připomínky členek a členů ÚV KSČM a doplňky dle 
přílohy č. 3  a  alternativní materiál Programový manifest Komunistické strany 
35. schůzi VV ÚV KSČM dne 16. 5. 2025  
rozeslat OV a KV KSČM a delegátům celostranické konference alternativní 
materiál „Programový manifest Komunistické strany“ (příloha č. 1) 
 
VIII. Zmocňuje 

     35. schůzi VV ÚV KSČM finalizovat podklad „Návrh aktualizace dlouhodobého 
programu KSČM“ a předložit ho Celostranické konferenci KSČM. 
 
IX. Stanovuje 
termín 15. zasedání ÚV KSČM na 21. 6. 2025 s programem: 
Návrh rámcového plánu práce VV ÚV a ÚV KSČM na II. pol. 2025                                    
Kontrola aktuálních úkolů z jednání VV ÚV a ÚV KSČM                                                      
 
STANOVISKA KSČM    
 

KSČM: Fašizace české společnosti pokračuje 
 
(Praha, 11. 4. 2025) Pravicová vláda Petra Fialy a její poslanci pokračují 
v zoufalé snaze zůstat u moci za každou cenu a snaží se umlčet své odpůrce  
i omezováním ústavních práv a svobod.  
Od jejich nástupu k moci jsme se dočkali cenzury, zakazování webových 
stránek, hanění a pronásledování politických odpůrců a jejich kriminalizace, 
propouštění lidí ze zaměstnání z politických důvodů. 
Omezování svobody slova je doprovázeno snahou o větší kontrolu společnosti, 
například sledováním její činnosti na internetu, posilováním pravomocí silových 
složek státu, především vojenské policie, ale také uzavřením Dohody mezi 
Českou republikou a Spojenými státy americkými o spolupráci v oblasti obrany 
(DCA). 
V souvislosti s úspěchem volebního projektu STAČILO! ve volbách do 
Evropského parlamentu a krajských zastupitelstev, jehož hybnou silou je 
Komunistická strana Čech a Moravy, se jim opětovně, po krátké přestávce, 
stává pomyslným trnem v oku i KSČM. Již od minulého roku mainstreamová 
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média dehonestují e-shop společnosti Futura, kde je KSČM majoritním 
akcionářem, za předměty s komunistickou tematikou, opětovně sílí snahy po 
kriminalizaci a zákazu KSČM od různých pochybných iniciativ, institucí  
a neziskových organizací financovaných i ze zahraničí. 
V minulých dnech pak navrhl poslanec Marek Benda (ODS) spolu se svými 
koaličními kolegy zavést do trestního zákona výslovně i trestnost všech forem 
podpory a propagace jak nacistického, tak komunistického hnutí. Trest, který za 
takovou činnost budou moci soudy uložit, je od jednoho roku do pěti let odnětí 
svobody. 
KSČM takovýto návrh zákona důrazně odmítá a považuje ho za účelový, 
diskriminující. Předkladatelé se chtějí spolu s potápějící se koalicí SPOLU 
zavděčit zbytkům svých voličů něčím, na co už přes 30 let slyší – 
antikomunismem. Respektive opětovnou snahou dostat KSČM mimo zákon  
a ideálně zavřít kohokoliv, kdo kritizuje dnešní systém.  
Tuto iniciativu tak KSČM vnímá jako pokus o zbavení se politické konkurence, 
která ohrožuje Fialovu vládu a zbytky jeho věrných. Ve světle událostí  
v Rumunsku, Francii i jinde jsou tyto snahy velice nebezpečné. A to tím více, 
čím více zapadají do celoevropského trendu přepisování historie a dávání 
rovnítka mezi nacismem a komunismem. 
Pravdu nelze umlčet ani zakázat. KSČM nikdo nikdy neumlčí. Řekněme 
vládní asociální a antikomunistické politice STAČILO! 
                                                                                                  VV ÚV KSČM 
 
Myšlenkový guláš 
 
Začnu nejožehavější problematikou, a to samozřejmě válka nebo mír.  
     Často slyšíme, že někteří lidé si přejí válku. To je však několik zvrácených 
jedinců. Problémem jsou ti, pro které je hrozba války byznysem. Oni nechtějí 
válku, ale zbrojení pro mnoho lidí na planetě představuje vysokou životní 
úroveň. To je snadné rozhodnutí, být chudý a dobře spát, nebo se koupat  
v luxusu a na tu hrozbu si prostě zvyknout. Dalším problémem je nepochybná 
krize demokracie. Někteří odvážní mluví o změně systému. To se však většina 
společnosti doslova křižuje. Existuje teze, že je třeba do politiky zamezit, nebo 
alespoň zprůchodnit toky peněz. Často se mluví o americkém zákoně FARA. 
Osobně si myslím, že aplikace tohoto zákona bude mít jen kosmetickou funkci. 
Můj názor na ozdravění politiky je následující: politické strany by byly 
financovány pouze z veřejných peněz, příspěvků členů stanovených zákonem. 
Žádní sponzoři. Totéž je třeba zavést do sdělovacích prostředků, které 
nepochybně programují mozky voličů. Jistě jsou voliči, kteří to mají v hlavě 
srovnáno a zaplacená propaganda je na ně krátká. Jistě si  společnost uleví, až 
skončí ta nepřehledná džungle kočkopsů na naší politické scéně.  
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     Dalším velkým problémem je bydlení. Mnoho lidí a politiků vidí řešení  
v masivní výstavbě bytů. Hlavním problémem jsou však i v tomto oboru velké 
majetkové rozdíly mezi lidmi. Nové byty jsou schopni koupit lidé, kteří tento byt 
vůbec nepotřebují, jen si uloží peníze. Znám spoustu Pražáků, kteří dostali byt 
za směšnou cenu a na venkově mají dvougenerační domy po rodičích, kam 
jezdí vymetat pavučiny. Podobně je to s parcelami. Zastavují se pole, louky a 
na venkově spousta lidí blokuje stavební v podstatě zasíťované pozemky  
v intravilánech obcí a měst. Jistě, že toto nikdo nechce řešit nějakým 
vyvlastněním, ale je třeba těmto majitelům usnadnit rozhodování až obřími 
daněmi z tohoto majetku.  
     Velkou obavu mám z budoucího řešení odchodu Ukrajinců po ukončení 
konfliktu z Ruskem. Mnozí naší občané si zvykli náš ekonomický problém řešit 
Ukrajinci. To je velmi nebezpečný postoj řešení. Málokdo si uvědomuje, že tato 
levná pracovní síla nabourává pracovní trh. Mám osobní zkušenost hlavně ze 
stavebnictví, kde tito pracovníci připomínají totálně nasazené v Německu, nebo 
filmový komparz. Já se jim ani nedivím v jejich situaci. Až na výjimky je 
příznačná velmi nízká produktivita práce. Tito lidé zde jedí, jsou někde 
ubytováni, využívají mnoha dávek a naše zdravotnictví. Mnozí živí své rodiny 
na Ukrajině, a tak odvádějí své vydělané peníze  domů. Prostě ekonomický 
přínos se záměrně přeceňuje pro politický vliv některých stran. Jestliže chceme  
z tohoto problému zdárně vybřednout, musíme se podívat do naší populace  
a radikálně změnit přístupy a fungování naší společnosti. Prostě lidově začít 
"hejbat zadkem". 

Pavel Landa 
 

Dlouhých 35 let trvala likvidace učňovského školství u nás a tisíce 
vysokoškoláků a gymnazistů vyprodukovaných režimem neumí vůbec nic a jsou 
pro společnost nepřínosní. Místo zvyšování manuálního umu tak hledají 
uplatnění často končící přemoudřelou kritikou systému, který nezažili, seniorů, 
kteří z něj vzešli, a pocitu vlastní důležitosti, jejíž existenci lze snadno popřít. 
     Naše stavebnictví potřebuje mnoho řemeslníků. Realitou zůstává, že tito 
mizí a výrok o zlatém dnu řemesla již má svou váhu. Noví odborníci přes vodu, 
dráty, či cihlu a štuk hovořící rodnou češtinou se už téměř nerodí. Na jejich 
místo nastoupili Ukrajinci a je třeba konstatovat, že bez nich by nejen 
stavebnictví mělo obrovský problém. S nimi ho má daleko větší. Stoupající ceny 
v něm jsou skutečně zásadní a velký podíl na tom má jistá nenažranost 
příchozích Ukrajinců a neschopnost státu udělat přítrž nesmyslné podpoře 
těchto kobylek vyžírajících nás zevnitř. Vysvětlíme. 
     Před ruskou SVO bylo vcelku běžné, že k nám Ukrajinci dojížděli za prací.  
A ano, nahrazovali naši mládež ignorující stavební a další dělnické profese. Za 
relativně slušné peníze byli ochotni bydlet na ubytovnách, pracovat a byli 
vděční za možnost výdělku, jehož většinu posílali rodinám domů. Systém 
korupce je cestou o něco připravil, ale žili skromně a byli pracovití. Sice to 



21 
 

přinášelo své problémy, ale vnímání levné ukrajinské pracovní síly a představa 
o vzdělaném českém národu absolvujícím většinou vysokoškolské vzdělání 
úplně zatemnila Čechům mozek a postupně došlo k předání určité sféry státu 
jinému národu. To už je dávno. SVO urychlila další vnitřní destrukci a řemesla 
se stala ukrajinskou doménou. A s tím přišly další problémy. 
     Na stavbách Ukrajinci dominují. Problémů s nimi je však více než pozitiv. Už 
ani ti nově příchozí nejsou skromní či vděční a do problémů se dostávají i jejich 
krajané žijící u nás i dvě desítky let. Ti začínali na 50 korunách za hodinu práce 
a své zázemí budovali mnoho let. Za tu dobu se integrovali do našeho systému, 
naučili se podnikat a zaměstnávat své krajany. Často mají aspoň nějakou firmu, 
občas odvádí daně a jsou zodpovědní. Přestože sami stále pracují manuálně, 
pokouší se rozšířit své podnikání a nabízí uplatnění těm, kteří opustili Ukrajinu. 
Nikoliv kvůli Putinovi, ale spíše před nacistickou a zkorumpovanou juntou 
vedenou Zelenským, z důvodu nedostatku práce a ze strachu před tím, co se 
bude na Ukrajině ještě dít. Bohužel mají zkreslenou představu o českém ráji, 
kterou podporuje jak česká vláda, tak i neziskovky a v neposlední řadě i u nás 
zahnízdění noví Ukrajinci. 
     Zpět ke stavbám. Cena za hodinu práce Ukrajince už dávno není do 100 
korun českých, dokonce ani načerno. V podstatě začíná na 220 korunách  
a klidně se vyšplhá už i k pětistovce. Ptáte li se, na kolik si ukrajinský pár u nás 
žijící přijde, pak vězte, že 70 000 měsíčně už dělníkovi na stavbě připadá jako 
spodní hranice, přičemž jeho manželka si v nějakém supermarketu, úklidové 
firmě či jinde v klidu řekne o 35000,- Kč. Tím to nekončí. Oni dokážou od státu 
ještě přijmout nějakou tu ,,almužnu“ v řádech až desetitisíců, zároveň mají dítě 
v naší škole, zdravotnictví zdarma, parkují svým autem bez technické všude, 
kde chtějí a jsou drzí. Ptáme se. Kolik českých rodin si přijde měsíčně na 120 
000 korun a více? Je 70 000,- jakožto spodní příjmová hranice stavebního 
dělníka úměrná tomu, za kolik se vysoutěží státní zakázky Mimochodem k jejich 
získání vede cesta tak složitá, že tu bují další nová korupce, viz Motolská 
nemocnice a stavební čachry kolem ní. A to bychom mohli vyprávět  
o zastrašování kolem zakázek pro Ministerstvo vnitra a jinde. Chcete li se uživit, 
být poctivými a zároveň plnit své závazky, vyhovět předpisům a nezbláznit se, 
máte před sebou rébus, proti kterému byl Tleskačův hlavolam nudnou hračkou. 
     České stavebnictví bez Ukrajinců je momentálně těžko představitelné  
a pohyb v něm a změny spojené s razantním zdražením práce znamenají 
vysoké ceny všeho, co se v něm vyprodukuje. Ukrajinci už dávno nepotřebují 
žádnou pomoc, více by jim prospěla důrazná regulace. Oni k nám přichází 
proto, že doma práci nemají, zároveň s tím, že pod 70 000 ani nevstanou. A to 
jsou ti, co bourají, dělají přidavače. Když něco umí, chtějí mnohem více. Jejich 
manželky se spokojí s menším výdělkem, přesto do společné kasy 
nashromáždí tolik, že se my Češi můžeme často jen závistivě dívat. Jsme 
opravdu tak blbý národ, že jim přenecháme sféry našeho hospodaření,  
a nakonec je přeplácíme za to, abychom tu mohli žít, bydlet? Místo výchovy 
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vlastních odborníků máme nepotřebné absolventy škol. 
     A víte, co nakonec přesto pobaví? Ti u nás žijící déle už své děti manuálně 
dělat také nenechávají a dávají je do našich škol. Další generace Ukrajinců 
bude stejně nepoužitelná, jen si tu budou hledat teplá místečka. Smějeme se 
Němcům, Belgičanům a Francouzům, že si „zavšivili“ země migranty, ale my 
samotní jsme si udělali také solidní problém. Jsme hlupáci, zničili jsme si to, co 
komunisté budovali. Přišli jsme o učně. Ukrajinci nás už melou. Zatím jsou jen 
nenažraní. A vychytralí. Ukrajinec už není levná pracovní síla, je to většinou 
problém. 
                                                                                                    Jindřich Kulhavý       

Koncesionářské poplatky za rozhlas a televizi jsou od  
1. května vyšší 
 
Vláda zdůvodnila zvýšení koncesionářských poplatků tím, že nebyly 
valorizovány v případě televize od roku 2008, v případě rozhlasu od roku 2005. 
Poplatky za veřejnoprávní televizi vláda zvýšila navzdory opozici o 15 korun 
na 150 korun měsíčně za domácnost, za veřejnoprávní rozhlas o 10 korun na 
55 korun za měsíc. 
Okruh poplatníků norma rozšiřuje o domácnosti s přístupem k internetu, které 
rozhlasový nebo televizní přijímač nemají. Od poplatků budou naopak 
osvobozeny firmy do 25 zaměstnanců.   
 
Přečetli jsme v Naší pravdě č.16/2025     
 
Dalším z řady řetězových mailů, který se dostal do mé mailové schránky, je ten 
s předmětem: »Novinky pro Ukrajince od ledna 2025«. Dále se v něm 
píše: »Od 1. ledna 2025 se dávka v případě zdravotně postižených dětí  
z Ukrajiny zvýší na 11 835,- Kč ze současných 5 235,- Kč, tedy o 6 600,- Kč. 
Současná výše humanitární dávky u zdravotně postižených dospělých migrantů 
je 7 290,- Kč a po navýšení o 4 400,- Kč bude dávka činit 11 690,- Kč. 
Příspěvek na péči pro českého postiženého činí 880,- Kč v prvním stupni. 
Takže ta vláda neokrádá jen důchodce, daňové poplatníky a rodiny s dětmi, ale 
i zdravotně postižené….(…)« Je tato zpráva pravdivá, či ne? 
Skutečně v tiskové zprávě ministerstva práce a sociálních věcí ze dne 12. 6. 
2024 je uvedeno: »V rámci úpravy zákona »Lex Ukrajina VII« vláda schválila 
návrh na navýšení humanitární dávky pro ukrajinské uprchlíky se zdravotním 
postižením. Od 1. ledna 2025 tak podle návrhu v novele bude humanitární 
dávka navýšena u zdravotně postižených dětí o 6600 Kč a u dospělých osob  
o 4400 Kč.« Je tak pravdou, že dávky pro ukrajinské zdravotně postižené 
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uprchlíky byly od 1. ledna 2025 zvýšeny na úroveň, která je uvedena v šířeném 
mailu. 
Ministr Jurečka pak v této tiskové zprávě říká: »Stejné částky jsou zakotveny  
u II. stupně závislosti u příspěvku na péči. Uprchlíci nemají na tuto formu 
pomoci nárok, částečně jim tedy toto opatření pomůže zajistit péči v jejich 
nelehké situaci.« To je však již lež! Pokud se podíváme na tabulku s aktuální 
výší příspěvku na péči platnou od 1. 7. 2024, vidíme, že ve II. stupni je výše 
příspěvku pro osoby do 18 let 7400,- Kč a pro osoby starší 18 let pak dokonce 
4900,- Kč. Pro osoby nad 18 let v I. stupni pak je to pouhých 880,- Kč, které 
jsou zmíněné ve výše zasílaném mailu. Osoba do 18 let v I. stupni závislosti 
pak dostává 3300,- Kč. Je tak možné konstatovat, že šířený mail je 
pravdivý. (lšu) 
 
Kampaň proti zdražování veřejné dopravy startuje! 
 

Pravicová koalice STAN a Spolu ve Středočeském 
kraji nám chce sáhnout ještě hlouběji do kapes - 
hodlají zřejmě od 1. ledna 2026 opět zdražit 
veřejnou dopravu, a to značně. 
Tito vyznavači pseudoekologického Green Dealu 
budou vždy dávat přednost osobním autům  
a potřebnou podporu autobusové a železniční 
dopravy odkládat obrazně řečeno na sedadla svých 
luxusních vozů. 
Odmítají si uvědomit, že zdražením veřejné dopravy 
přispějí k ještě většímu zatížení silniční sítě 
individuální dopravou a k větším kolonám, což bude 
mít nejen ekologické, ale i ekonomické dopady. 
Prokazují to postupným rušením lokálek  
a neřešením dostupnosti veřejné dopravy v řadě 

míst regionu. Ihned po ovládnutí kraje zrušili jízdné zdarma pro žáky a studenty 
na cesty do škol a pro seniory 65+, které prosadila v dřívějším vedení kraje 
KSČM, a ceny jízdenek v PID zvedli už několikrát, naposledy v roce 2023. 
Teď připravují další skokové zdražení až o 30 %! 
Například jízdenka nyní za 50 Kč má při platbě hotovostí stát 65 Kč a při 
elektronické platbě 60 Kč. Celosíťová jízdenka na 24 hodin má zdražit z 240 Kč 
na 315 Kč hotově a 288 Kč elektronicky. 
Nenechme si to líbit a této asociální koalici nejen v našem kraji společně 
řekněme, že už to opravdu STAČILO! 
Petici stáhnete na www.kscm.cz nebo můžete vyplnit elektronicky přes portál 
občana na https://gov.cz/e-petice/1143-proti-zdrazovani-verejne-dopravy-ve-
stredoceskem-kraji. 
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TRANSPARENTNÍ ÚČET HNUTÍ STAČILO 
2403016030/2010 

Příspěvky ze státního rozpočtu, příjmy z darů a jiných bezúplatných plnění 
(transparentní účet pro zasílání darů – pozor, ze zákona je nutné popsat 

transakci slovem „DAR, jméno, příjmení, datum narození“). 

 

Významná historická výročí v květnu 
   
  1.máj        Svátek práce 
  8. 5.          Den vítězství 
  9. 5. 1945 byla osvobozena Praha 
11. 5. 1945 padly na Slivici u Příbrami poslední výstřely 2. sv. války v Evropě 
12. 5.          je každoročně zahájeno Pražské jaro 
         

 

Společenská kronika 
 

V měsíci květnu 2025 slaví významné životní jubileum 
 

Miroslav Musil      100 let       Úvaly 
 

Jubilantovi přejeme především zdraví, spoustu energie a dobré nálady a 
děkujeme za veškerou práci. 

            
 
ZO KSČM Kostelec nad Černými lesy oznamuje smutnou zprávu, že nás dne 9. 
4. 2025 opustila dlouholetá členka Květoslava Chvojková ve věku 97 let.  
Z mých vzpomínek: Květa Chvojková byla úžasná žena, malého, drobného 
vzrůstu, ale s velkým srdcem. Nevzpomínám si, že by se někdy mračila. Vždy, 
když jsme se v ulici potkávaly, měla úsměv na tváři, z očí jí čišela laskavost, 
kterou oplývala i moje maminka.  
Čest její památce! Upřímnou soustrast rodině. 
 

                                Za ZO KSČM Kostelec nad Černými lesy Marie Šišáková 
 

Zpravodaj vydává OV KSČM Praha-východ. Naše web stránky: tresnicka.kscm.cz 
Elektronická pošta:ov.prvych@kscm.cz, Telefon 222 897 460 nebo mobil 725 646 019 


